
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 628 af 10. juni 2014 (alm. del). Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra ikke-medlem af udvalget (MFU) Michael Aastrup Jensen (V). 

 

 

 

Morten Østergaard 

/ Jens Madsen 
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Side 2 af 2 

Spørgsmål 

SKAT oplyser i rapporten ”Målbillede for lokalisering i 2020”, at man forventer en 

samlet besparelse på 115,5 mio. kr., hvoraf 69 mio. kr. kommer fra effektiviseringer og 

46,5 mio. kr. fra lokalebesparelser. Op mod 75 pct. af de ansatte i Randers arbejder med 

geografiafhængige opgaver i dag. Vil ministeren oplyse, hvilke besparelser der fremkom-

mer ved flytning af de to til tre geografiafhængige afdelinger? Vil ministeren desuden 

oplyse, om SKAT har beregnet størrelsen af egne udgifter til yderligere transport frem-

over, og om de er modregnet i de beregnede besparelser på 115,5 mio. kr.? 

 

Svar 
Jeg kan henholde mig til følgende oplysninger fra SKAT: 

 

”Den samlede besparelse fremkommer som følge af, at SKAT på landsplan reducerer 

antallet af skattecentre. Den besluttede lokaliseringsplan og beslutningen vedrørende 

skattecentret i Randers giver en forventet besparelse på husleje og drift på ca. 2,3 mio. kr. 

per år, når fraflytningen er tilendebragt.  

 

Det er ikke muligt at foretage rimelige antagelser, der kan ligge til grund for beregninger 

af besparelser eller fordyrelser ved transport i forbindelse med geografiafhængige opgaver 

som følge af den fremtidige lokalisering. Derfor indgår estimatet ikke i besparelsen, men 

kan potentielt forøge eller reducere de forventede effektiviseringsgevinster.  

 

I den besluttede lokaliseringsplan har det været et væsentligt mål at sikre SKATs tilstede-

værelse i hele landet, der skulle balanceres med, at skattecentrene er placeret i rimelige 

afstande til borgere og virksomheder.” 
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